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EECONOMIAATENSA COMPAREIXENÇA DEL MINISTRE A CASA DE LA VALL

6F Diari d’Andorra
Dimecres, 2 de desembre del 2009

El Govern ha constatat que, mal-
grat l’aprovació de la Llei d’inver-
sions estrangeres, són “molts
pocs” els projectes d’empresaris
foranis que han decidit instal·lar-
se al Principat. Així ho va indicar
ahir el ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López, en la seva
compareixença davant la comis-
sió d’Economia del Consell Ge-
neral, durant la qual va desgranar
les línies estratègiques del minis-
teri. Aquesta situació, va indicar,
obliga a replantejar-se també els
objectius de la societat Andorra
Desenvolupament i Inversió
(ADI), que no desapareixerà però
que haurà de centrar els esforços
a “ajudar en la internacionalitza-
ció de les companyies del país”.

López va afirmar que el princi-
pal motiu de la manca d’efectivi-
tat de la legislació s’ha de trobar
en “la manca d’un marc fiscal
prou adient per atreure inversió
estrangera”, situació que, va re-
cordar, el Govern vol corregir
amb l’entrada a tràmit de les lleis
fiscals. El ministre va apuntar que
es treballa per adaptar ADI a
aquesta “realitat” i fer que la seva
activitat s’enfoqui més a “afavorir
les empreses andorranes, que
puguin sortir a l’exterior, impul-
sar la innovació i l’intercanvi
d’experiències”.  

PRIORITATS TURÍSTIQUES
Durant la compareixença, el mi-
nistre va remarcar que el pressu-
post per a l’any vinent inclou un
increment de les partides del de-
partament de Turisme (+4,3%) i
d’Andorra Turisme (+2,83%) i va
recordar l’aposta per impulsar la
creació d’un observatori que re-
culli totes les dades estadístiques
del sector, amb les quals es podrà
treballar per fixar objectius a llarg
termini. López va reiterar la in-
versió econòmica que es farà en
els diferents mercats, destacant el
rus i el britànic, sense oblidar els
tradicionals d’Espanya i França. 

Un dels punts que van provo-
car més preguntes per part dels
consellers presents van ser els
plans en relació amb l’aeroport

d’Alguaire. Els reformistes van in-
teressar-se pels criteris seguits
pel Govern per decantar-se per
aquesta instal·lació en lloc de la
de la Seu d’Urgell. López va re-
cordar que aquest segon aerò-

drom serà, inicialment, per a
avions petits, i que el de Lleida
“s’està promocionant com un ae-
roport dels Pirineus i per a les es-
tacions d’esquí, està només a
dues hores i es preveu que hi

operin aerolínies importants,
tant d’Espanya com internacio-
nals”. En aquest sentit, el ministre
va revelar que s’ha demanat als
responsables de la futura ins-
 tal·lació poder disposar d’un es-

pai d’informació turística sobre
Andorra, petició que “potser no
serà possible en una primera fa-
se, però sí en un futur”. 

COMPAREIXENÇA AMB TENSIÓ
Durant l’acte, Pere López va topar
diferents vegades amb el presi-
dent de la comissió, Eusebi No-
men, que el va interrompe en di-
ferents ocasions. El ministre va
acusar el conseller de “fer inter-
vencions tendencioses” i de ser
“molt irrespectuós”. El parlamen-
taris del PS Jordi Cadena i Mario-
na González van coincidir en les
crítiques a Nomen, que va afir-
mar que “aquestes coses es diuen
quan no es té un missatge”.  

GABRIEL PÉREZ
Andorra la Vella

El Govern constata el fracàs de 
la Llei d’inversions estrangeres
Pere López diu que s’han atret “molts pocs projectes” per la manca “d’un marc fiscal adient”SEl ministeri
canvia els objectius d’ADI i li encomana ajudar en “la internacionalització de les empreses andorranes”

SOLIDARITAT

La Gavernera
acull una
mitjana de 18
menors durant
l’any

FERNANDO GALINDO

El Govern està estudiant la
possibilitat d’impulsar un parc
tecnològic on es puguin ins-
tal·lar diferents empreses de-
dicades a la recerca, a la inno-
vació i al desenvolupament.
Així ho va revelar el ministre
Pere López, que va apuntar
que la proposta ha sorgit, jus-
tament, de les taules de des-
envolupament econòmic i que
s’espera poder destinar una
partida en el pressupost per a
l’exercici 2011. “Es tracta d’u-
na primera aproximació que
pot ser interessant com un
element per atreure aquest ti-
pus d’empreses”, va explicar
el titular d’Economia, que va
avançar que, de moment,
s’han començat a analitzar ini-
ciatives similars que s’han ti-
rat endavant a països veïns i
que han tingut èxit, com el que
s’ha construït a Terrassa. L’ob-
jectiu d’aquests estudis previs
és “definir en l’àmbit intern
quins són els requisits que
hauria de tenir el nostre parc”
i, a partir d’aquí, poder treba-
llar en un projecte concret ja
de cara al 2011. 

Primers estudis
per construir un
parc tecnològic

MÉS

López va avançar la intenció d’in-
tensificar l’activitat i la presència
de les oficines d’informació turísti-
ca que hi ha als països veïns per
incrementar el nombre de visi-
tants. La de Barcelona serà la pri-
mera a aplicar mesures.

Es treballa amb la FACA i l’ACU per
introduir canvis en la Llei de pro-
tecció al consumidor. Un cop en-
llestida aquesta feina, s’entrarà en
el debat que ha de permetre elabo-
rar, a partir del segon trimestre del
2010 la Llei del comerç. 

López va lamentar que bona part
de la normativa sobre seguretat in-
dustrial està “obsoleta”, ja que el
41% dels textos tenen més de 20
anys. El ministre va avançar la in-
tenció d’adaptar-la, igual que un
nou codi de circulació.

OFICINES DE TURISME

INTENSIFICAR L’ACTIVITAT PER
APUJAR EL NOMBRE DE VISITANTS

COMERÇ

MODIFICACIONS LEGALS PER
PROTEGIR MÉS EL CONSUMIDOR

SEGURETAT INDUSTRIAL

MODERNITZAR REGLAMENTS I
NORMES DE FA MÉS DE 20 ANYS


